
PROBLEMATIKA KURILNIŠKIH ODBOROV V KOLEZIJI IN MURGLAH

Mrzla zima in visoke cene mazuta »navijajo«
cene ogrevanja!

Na širšem območju krajevnih skupnosti Kolezija in
Murgle že vrsto let delujejo skupne kurilnice, ki jih
upravljajo kurilniški odbori. Že v začetku njihovega
obratovanja je bil kot energetski vir sprejet mazut. V
tistih časih daleč najekonomičnejši vir. pa tudi glede
onesnaževanja okolja dokaj sprejemljiv. Ob lem je treba
zabeležili tudi lo, da so bili v začetku stroški obralovanja
razmeroma znosni.

Z leti pa so se pojavile prve težave od zastarelh kotlov-
nic, težav pri plačevanju kurjačev, daleč najbolj zaskrb-
ljujoč pa je skokovit porast cen mazuta. ki v dani situaciji
domala diktira ceno ogrevanja. V potrditev naj navede-
mo podatek - v kurilni sezoni 1984/85 so se obratovalni
stroški v Murglah I. faza povišali lako, da cena ogrevanja
že presega plačilne zmogljivosti velikega dela prebival-
ttv». S 1. januarjem se je povišala akontacija od 60 na 100
din na kvadratni meter. Napravili so celo podroben
izračun. ki ponazarja. da se je mazut v petih letih in pol
16-kratno podražil, cena ogrevanja pa se je podvojila
sedemkratno. To pomeni. da so kurilni odbori v tem
obdobju vložili vrsto prizadevanj in naporov pri iskanju
in uveljavljanju vseh notranjih rezerv, vendar vsemu
temu navkljub se je akontacija s 1. januarjem morala
zvišati Mazul predstavlja ob tem kar 86,9 odstotka vseh
Stroškov.

Vsemu temu je letos botrovala tudi huda in ostra zima
nizkih temperatur, kar je imelo za posledico. 24-urno
neprekinjeno obratovanje s tem pa tudi večjo porabo
mazuta. In tu je še inflacija, ki je praktično izničila
vrednost lastnih obratnih sredslev, ki so bila ustvarjena v
prejšnih kultumih sezonah. V ničemer drugačna ni situa-
cija v kolezijskih kurilnicah.

Posledice pa so tu. Nastal je že socialni problem, ki
prerašfa v socialnopolitičnega. Precej stanovalcev, ki so
praktično domala odvisni od takšnega načina ogrevanja
(v stavbah ni dimnikov, ni deponij za drugačen energet-
ski vir), enostavno ne zmorejo plačevanja tako visokih
stroSkov.

O tem kako razrešiti ta problem so stekle razprave v
okviru organizacij SZDL v obeh krajevnih skupnoslih.
Problem je bil še posebej izpostavljen na svetu za stano-
vanjska in komunalna vprašanja pri OK SZDL. 13. fe-
bruarja pa je v okviru občinske organizacije SZDL stekla
razprava o celotnem kompleksu vprašanj delovanja kuril-
niškihodborov v teh dveh KS in o tem, kako pristopiti k
razreševanju tega perečega problema.

Nedvomno velja tudi v prihodnje zasledovati enotno
opredelitev, vzrajati na skupnih kurilnicah, saj bi ob
eventualnem prehodu na individualna kuriSča (kjer je
sploh mogoče) prej ali slej zaznala visoko stopnjo one-
snaženosti predela, ki sicer predstavlja za že tako slabo
Ijubljansko ozračje oazo boljšega zraka Na vprašanja o
tem, da bi kurilnice prevzel KEL (cena kvadratnega
mctra v soseskah, ki jih oskrbuje KEL je skoraj za slabo
polovico manjša) ni bilo spodbudnih odgovorov vsaj za

razrešitev problema v krajšem obdobju. Ob sicer poviša-
nih stanarinah stanovanjske institucije najbrž ne bi mogli
v celoti kriti slroške morebitnih priključkov na plinsko
ogrevanje. Slednje sicer predstavlja rcalno možnost za
ogrevanje v prihodnosti, saj je vrsta primarnih vodov
plinskega omrežja že vzpostavljena, potrebno pa je teme-
ljito preučiti prehod na takšno ogrevanje z vseh zomih
vidikov.

Zaključek te razprave je bil zatorej, da se v mesecu dni
pripravi natančna analiza problemov z izdelavo natančnih

Danesje cena ogrevanja m2 dosegla magi-
ino mejo 100 din, strokovnjaki napovedujejo
že nadaljnjo nst.

finančnib konstrukcij, ki jo pripravijo kurilniški odbori
obeh KS, Ljubljanska skupnosl za energetiko in stano-
vanjsko podjetje Ljubljana. Le na osnovi takšne analize
bo moč poiskati konkretne rešitve in k njim tudi pristopi-
li, nekaj problemov pa je tudi Ukšnih, ki jih bo treba
nujno nurešiti in jih plansko zastaviti že do nasiednje
kuribie sezone.

Še to. Ponovno je bilo izpostavljeno tudi statusno
vprašanje kurilnih odborov. Z ozirom na veljavno zako-
nodajo ti ne morejo biti pravna oseba, saj pravno osebo
predstavljajo skupnosti stanovalcev in zatorej lahko le-li
vodijo tudi kurilne odbore. Samoupravno organiziranost
bo torej potrebno izpeljati tudi na tem področju.


